

Appendix

A. English Abstract

Are science and religion inherently hostile to one another, or can they be brought together? This thesis seeks to address this question by interviewing biology professors who work at religious universities, to understand how they do (or do not) combine their religious and scientific backgrounds. It also discusses how STS has and has not engaged with religion, the history of modern scientific and religious interaction in the United States, and current sociology on religious belief among professors. This work will also draw upon STS theories to help explain its argument, including “thought style/thought collectives,” “boundary work” and “ways of knowing.” In the end, it will showcase some of the many ways that science and religion can be brought together, while also demonstrating some of the limits of that interaction.

B. German Abstract

Stehen sich Wissenschaft und Religion von Natur aus feindlich gegenüber, oder können sie zusammengebracht werden? Diese Arbeit versucht, diese Frage zu beantworten, indem sie Biologieprofessoren befragt, die an religiösen Universitäten arbeiten, um zu verstehen, wie sie ihre religiösen und wissenschaftlichen Hintergründe kombinieren (oder nicht). Es wird auch erörtert, wie STS sich mit Religion beschäftigt hat und wie nicht, die Geschichte der modernen wissenschaftlichen und religiösen Interaktion in den Vereinigten Staaten und die aktuelle Soziologie über religiösen Glauben unter Professoren. Diese Arbeit wird auch auf STS-Theorien zurückgreifen, um ihr Argument zu erklären, einschließlich "Denkstil/Gedankenkollektive", "Grenzarbeit" und "Wege des Wissens". Am Ende wird sie einige der vielen Möglichkeiten aufzeigen, wie Wissenschaft und Religion zusammengebracht werden können, aber auch einige der Grenzen dieser Interaktion demonstrieren.